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معاون وزير كشور با 19 رأي شهردار پايتخت شد
سيد محمد علي افشاني كليددار جديد پايتخت

شب سخت اصلاح طلبان در حالي سپري 
ش�د كه حس�يني م�كارم، سرپرس�ت 
ش�هرداري و يكي از نامزد هاي پس�ت 
شهردار رايزني  هاي زيادي براي شهردار 
ش�دن كرد. وي حتي قول قائ�م مقامي 
ش�هرداري را ب�ه حناچي، مع�اون فني 
و عمران ش�هرداري ته�ران داد تا رأي 
تع�دادي از ش�ورايي ها را كس�ب كند، 
اما رايزني ه�ا نتيجه نداد. روز گذش�ته 
مكارم با يك رأي براي هميشه با صندلي 
بهش�ت خداحافظي ك�رد و محمد علي 
افش�اني با 19 رأي بهشت نش�ين ش�د. 
بلا فاصل�ه رئيس ش�وراي ش�هر اعلام 
ك�رد: پرون�ده محمدعل�ي افش�اني، 
منتخ�ب اعض�اي ش�وراي ش�هر براي 
ش�هرداري تهران به وزارت كشور براي 
تأيي�د صلاحي�ت نهايي ارس�ال ش�د. 
 روز گذشته سرانجام اعضاي شوراي شهر 
پس از ناكام��ي در انتخاب ش��هردار اول با 
رأي گيري محمد علي افش��اني را به سمت 
شهردار پايتخت برگزيدند تا اصلاح طلبان 
عملكرد خود را از طريق شهردار جديد در 
شهر شاهد باش��ند. پس از رأي گيري اعضا 
به فاصله چند دقيقه، سرپرست شهرداري 
كه خود ني��ز نامزد ش��هرداري ب��ود نامه 
تبريك را به ش��هردار منتخب ارسال كرد. 
ارسال تبريك نش��ان از آن دارد كه مكارم 
تا شب گذشته توانس��ته بود آراي بالايي را 
جمع آوري كند، اما در نيمه هاي شب ورق 
برگشت و قرار شد تا اعضاي شورا به نامزد 

ديگر رأي دهند. 
خبر هاي غير رسمي حاكي از آن است كه با 

اين تغيير گفته شده مكارم به دليل اعتراض 
حتي استعفاي خود را به رئيس شورا تحويل 

داده است. 
 فرصت 20 روزه براي تأييد ش�هردار 

جديد 
 رئيس ش��وراي ش��هر تهران گفت: امروز 
پرونده محمدعلي افشاني، منتخب اعضاي 
شوراي شهر براي شهرداري تهران به وزارت 
كش��ور براي تأييد صلاحيت نهايي ارسال 
شد.  محسن هاشمي در جمع خبرنگاران در 
پاسخ به پرسشي مبني بر اينكه آيا شهردار 
جديد نيز بايد ميثاق نام��ه اي را امضا كند، 
گفت: در خصوص ميثاق نامه بحثي نشده 
اس��ت و هيچ يك از اعضاي ش��وراي شهر 
تهران به اين موضوع اش��اره اي نداشتند و 
در اين خص��وص اقدامي ص��ورت نخواهد 

گرفت. 

وي اف��زود: پرونده آقاي افش��اني به عنوان 
منتخب شوراي شهر تهران براي شهرداري 
به رحماني فضلي، وزير كش��ور ارسال شده 
اس��ت؛ چراكه تأييد صلاحيت شهردار بر 
عهده وزير كشور اس��ت و حكم نيز توسط 

وزير صادر خواهد شد. 
رئيس ش��وراي ش��هر تهران گف��ت: وزير 
كشور 20 روز فرصت دارد نسبت به تأييد 
صلاحيت ش��هردار اقدام كن��د و ما انتظار 
داري��م با توجه ب��ه اينكه افش��اني، معاون 
عمراني وزير بوده است تأييد صلاحيت وي 
هرچه سريع تر اعلام ش��ود و جلسه بعدي 
شوراي شهر نيز با حضور شهردار منتخب 

برگزار شود. 
  برنامه هاي ش�هردار جدي�د براي 

پايتخت 
سيد محمدعلي افش��اني، شهردار منتخب 

برنامه هاي خود را با شعار »شهر زيست پذير؛ 
شهروند مشاركت پذير« در صحن شورا ارائه 
كرد و گف��ت: تمركز اين برنام��ه بر ارتقاي 
كيفيت زندگي ب��ا توجه به ابع��اد عيني  و 
ذهني و با هدف رضايتمندي شهروندان از 

زندگي در شهر است. 
وي با بيان اينكه در تهران يك شهر دوگانه 
داريم، گف��ت: محلات مح��روم و محلات 
برخوردار اين دوگانگ��ي را ايجاد كرده اند 
كه بايد اين دو را به هم نزديك كنيم و نگاه 
ويژه اي به محلات محروم داشته باشيم كه 

به آن تبعيض مثبت مي گويند. 
وي گف��ت: چالش ه��ا در ح��وزه معماري 
و شهرس��ازي ش��امل وج��ود بافت ه��اي 
فرس��وده و ناكارآمد ش��هري، نازل بودن 
كيفيت ساخت و س��ازها، نادي��ده گرفتن 
حقوق شهروندي در ساخت و سازها، وجود 
تعارض در حريم ش��هر تهران با تقسيمات 
كش��وري همجوار، تخريب باغات و اراضي 
شهر تهران، آش��فتگي در طرح هاي جامع 
و تفضيلي با مصوبات كميسيون ماده ۵ نيز 
از چالش هاي حوزه معماري و شهرسازي 
است كه متأسفانه كنترلي بر ساخت و سازها 

در آنها نيست. 
افش��اني آلودگي هوا را اصلي ترين چالش 
ش��هر تهران در حوزه محيط زيست عنوان 
كرد و گفت: عل��ت اصل��ي آلودگي هواي 
شهر نبود وجود زيرس��اخت هاي مناسب 
حمل و نقل ريلي است، به طوري كه ميزان 
مت��روي احداث ش��ده با جمعي��ت تهران 
متناسب نيست. بنابراين مهم ترين برنامه 

بايد توسعه حمل و نقل ريلي باشد.

بارش هاي ارديبهشتي طبيعي و فرازميني است
كارشناسان در گفت و گو با »جوان« باران هاي اخير را كه موجب جاري شدن سيلاب هاي كم سابقه در 

نقاط مختلف كشور شده است، طبيعي و منطبق با نقشه هاي هواشناسي مي دانند

ابرهاي س�ياه به يكب�اره در آس�مان 
ظاهر مي ش�ود و با صداي فرياد رعد و 
ب�رق، ناگهان بغض آس�مان مي تركد و 
باراني تند ش�روع به باري�دن مي كند؛ 
 باراني كه حتي در مناطقي از كشور كه 
مدت هاست با خش�كي دست و پنجه 
نرم مي كنن�د با س�خاوتي فراتر از حد 
تص�ور مي بارد و دس�ت آخر ب�ا جاري 
شدن سيلاب لب هاي تشنه زمين اين 
مناطق را س�يراب مي كن�د. اين بارش 
سخاوت آميز آس�مان وقتي با پيام ها و 
متن هايي كه درب�اره باروري مصنوعي 
ابرها در فضاي مجازي دست به دست 
مي شود، مي آميزد، يك سؤال و شبهه 
ج�دي را ايج�اد مي كن�د؛ اينك�ه آيا 
بارش هاي اخير در كش�ور به خصوص 
در نقاطي كه خشك و كم آب شناخته 
مي شود ماحصل دستكاري ها در طبيعت 
و باروري مصنوعي ابرهاست يا طبيعت 
به ياري لب هاي تش�نه زمين و تمناي 
باران گياهان و آدم ها آمده است؟ اين 
سؤالي است كه كارشناسان هواشناسي 
در پاس�خ به آن ب�ا رد ام�كان باروري 
ابره�ا در اين اش�ل وس�يع بارش هاي 
اخير را موضوع�ي قاب�ل پيش بيني و 
مرتبط با س�خاوت آس�مان و طبيعت 
مي دانند؛ س�خاوتي كه زميني نيست. 
لب هاي ترك خورده زمين در بس��ياري 
از نقاط س��رزمين ايران از خست آسمان 
خب��ر مي دهد. سيس��تان و خوزس��تان، 
 خراس��ان و اصفهان،  لرس��تان و همدان 
 همگي مدت هاست با خشكسالي دست و 
پنجه نرم مي كنند با اين همه طي روزهاي 
اخير آسمان آنچنان دست و دلبازانه بر سر 

زمين اين مناطق باريده كه سيلاب روي 
زمين جاري شده و خساراتي را به بار آورده 
است. گرچه اين زمين و مردم اين سرزمين 
آنچنان از خست آس��مان كشيده اند كه 
باران حتي اگر به س��يلاب منتهي ش��ود 
برايشان نعمت و رحمت است و آن را قدر 
مي نهند، اما زمزمه هايي در فضاي مجازي 
و ش��بكه هاي اجتماعي پيچيده كه اين 
بارش ها را نه به رحمت الهي كه به دخالت 
انساني و بارور سازي ابرها نسبت مي دهد. 
موضوعي كه براي پاس��خ به آن به سراغ 
كارشناسان هواشناسي رفته  ايم تا ببينيم 
چقدر صحت دارد. پاس��خ كارشناسان به 
اين س��ؤال يكي اس��ت؛  بارش هاي اخير 
براساس نقش��ه هاي هواشناسي از ماه ها 
قبل قابل پيش بيني بوده است و ماجراي 
ب��اروري مصنوعي ابرها ش��ايعه اي بيش 

نيست. 
  اصغ�ري: باران نياي�د غير طبيعي 

است
محمد اصغري، كارش��ناس و مدير روابط 
عمومي س��ازمان هواشناسي در پاسخ به 
سؤال خبرنگار »جوان« در اين باره تأكيد 
مي كند:  بارش هاي اخير هيچ ارتباطي با 
باروري ابرها ندارد و به شكل كاملًا طبيعي 
اتفاق افتاده اس��ت. وي تصريح مي كند: 
اگر غير از اين باش��د غير طبيعي است و 
اين بارش طبق پيش بيني ه��اي قبلي و 
از روي نقشه هاي هواشناسي قابل انتظار 

بوده است. 
وي در پاسخ به اين س��ؤال كه آيا امكان 
بارش باران ب��ا باروري ابره��ا وجود دارد 
يا خير، مي گويد: امكان ب��اروري ابرها و 
بارش باران وجود دارد، اما در يك مقياس 

مكاني كوچك و نه در اين وسعت. بنابراين 
چنين موضوعاتي همگي شايعه هستند. 
اصغري درباره پيش بيني اوضاع بارش در 
آينده مي گويد: آمار نشان مي دهد ابرهاي 
باران زا در اين هفته آخرين تلاشش��ان را 
براي بارش به كار مي گيرن��د و با نزديك 
ش��دن به خرداد و تير از مي��زان بارش ها 
كاسته مي شود. آنطور كه اين كارشناس 
سازمان هواشناس��ي پيش بيني مي كند 
از امروز فعاليت اين سامانه بارش زا بيشتر 
به سمت نيمه شمالي كشور مي آيد و در 
تهران هم تا دو، س��ه روزي بارش باران را 
خواهيم داشت، اما رفته رفته اين نزولات 
آس��ماني قطع مي ش��ود. اصغري چنين 
بارش هايي را طبيعت اين موقع از س��ال 
مي دان��د و مي افزايد: اگر غي��ر از اين بود 

غير طبيعي بود. 
  پيش بيني بارش هاي اخير از 4ماه 

پيش 
محم��د دروي��ش، ديگر كارش��ناس اين 
حوزه هم به خبرن��گار »جوان« مي گويد: 
حدود دي ماه من نقشه الگوي بارش هاي 
ايران را از روي س��ايت هواشناسي امريكا 
برداش��تم كه در آن پيش بيني شده بود 
چنين بارندگي هايي اتفاق مي افتد؛ يعني 
اين پيش بيني مرب��وط به چهار ماه پيش 
است. وي شايعه هايي نظير دزديدن ابرها 
و ايجاد سامانه جذب بارش را حرف هايي 
بدون پاي��ه و اس��اس مي دان��د و تأكيد 
مي كن��د:  اگر صحبت هاي اين دوس��تان 
پايه و اساس علمي دارد چرا پژوهش هاي 
علمي آن را ارائه نمي كنند؟ چرا يك مقاله 
در يك ژورنال معتب��ر بين المللي يا حتي 
ژورنال علمي – پژوهشي داخلي از چنين 

موضوعاتي منتشر نش��ده است؟ چنين 
افرادي اگر راس��ت مي گويند و مي توانند 
باران توليد كنند. در تابس��تان كه كمي 
بارش و خشكي پيش بيني شده بارندگي 

ايجاد كنند. 
دروي��ش تأكيد مي كن��د: در حال حاضر 
امريكا در ايالت هاي كاليفرني��ا و آريزونا 
بدترين خشكسالي خود را مي گذراند. در 
استراليا زمين نشس��ت كرده بخش هاي 
بزرگي از چين   با بحران جدي خشكسالي 
روبه رواست؛ قزاقستان و روسيه هم چنين 
شرايطي را دارند. حتي در سرزمين هاي 
اشغالي و دولت اسرائيل كه مهد مديريت 
آب است در منطقه بحر الميت و اطرافش 
با بحران جدي كمبود آب روبه رواس��ت. 
اگر چني��ن روش هايي وجود داش��ت به 
طور حتم اين كشورها هم از آن استفاده 
مي كردند. وي با اش��اره به پ��روژه هارپ 
مي افزاي��د:  اين پروژه كه از س��وي ارتش 
امريكا راه افتاده بود، شكست خورد و در 

سال 2013 رسماً تعطيل شد. 
وي بارش ه��اي اخي��ر را كام��لًا طبيعي 
مي داند ك��ه از قبل هم پيش بيني ش��ده 

بود. 
  باروري ابرها كارايي ندارد 

درويش در پاسخ به اين سؤال كه باروري 
ابرها ت��ا حدي علمي و امكانپذير اس��ت، 
مي گوي��د: باروري ابرها امكانپذير اس��ت 
و از س��ال 13۵0 هم در يزد،  س��منان و 
تهران انجام شده اس��ت، اما در اين روش 
ما حتي يك م��ورد نداريم ك��ه ميانگين 
بارش هاي جوي در كشور تغيير كند. وي 
ادامه مي دهد: به طور نمونه ممكن است ما 
در مقياس محلي ابري را از جايي به جاي 
ديگر منتقل كنيم، اما اين باعث مي شود تا 
در جايي ديگر دچار خشكي شويم؛ چراكه 
ميزان رطوبت موجود در كره زمين مقدار 
ثابتي اس��ت. اين هم از نظر اخلاقي غلط 
است و هم در درازمدت نتوانسته مشكلي 
را حل كند. ضمن آنك��ه رها كردن ذرات 
براي يونيزه ك��ردن ابرها باعث تش��ديد 

آلودگي هاي محيط زيستي مي شود. 
وي در توجيه علمي چرايي خشكسالي و 
ترس��الي هاي دوره اي در كشور مي گويد: 
 ميانگين ريزهاي آس��ماني در كش��ور ما 
كه روي كمربند خش��كي جهان اس��ت 
هميش��ه تلورانس و انحراف معيار زيادي 
دارد. اين ويژگي مناطق خش��ك است و 
در طول چند هزار س��ال گذشته هميشه 
همينطور بوده اس��ت و ب��ه همين خاطر 
پدران ما به س��راغ كاريز يا قنات رفتند تا 
آب را مديريت كنن��د. در حال حاضر در 
حوزه آبريز درياچه اروميه با يك ترسالي 
بي سابقه روبه رو هس��تيم و بارش ها 32 
درصد بيش��تر از ميانگين 49 سال اخير 
است، اما س��ال قبل با خشكسالي مواجه 
بوديم و اين مسئله به صورت دوره اي تكرار 

مي شود و كاملًا طبيعي است.

نما | محمود محمدتبریزی

88498440سرويس اجتماعي

مع�اون اول قوه قضائي�ه درب�اره مطالبي 
ك�ه اخي�راً درب�اره ج�رم در ي اصفهاني 
مطرح مي ش�ود، گف�ت: بنده نق�ل قول ها 
را درس�ت نمي دانم؛ اگر منظور اين اس�ت 
كه موضوع جاسوس�ي مربوط ب�ه اين فرد 
نيست، حتماً غلط اس�ت و اگر منظور اين 
اس�ت كه فردي كه اتهام جاسوس�ي به او 
وارد اس�ت، وزارت اطلاعات بايد بگويد او 
جاسوس است يا نيست، اين هم غلط است. 
حجت الاسلام والمس��لمين محسني اژه اي، 
درباره حكم هش��ت تروريست داعشي گفت: 
حكم اعدام دادگاه بدوي صادر شده است، اما 

هنوز قطعي نشده كه از گفتن آن معذورم. 
معاون اول دستگاه قضا در پاسخ به پرسشي 
مبني بر اينكه دادگاه متهمان خيابان پاسداران 
در چه مرحله اي است، افزود: عن قريب انجام 
مي شود؛ چون پرونده هايي كه به دادگاه رفته 
بايد به متهمان يا وكلاي آنها اعلام شود. براي 
پرونده ها تعيين وقت شده است و چون تعداد 
آنها زياد بود، تعيين وقت هاي متناوبي شده و 
وكلاي مربوطه هر مقدار از پرونده را كه آماده 
شود، شروع به كار مي كنند و به اين ترتيب كار 

معطل نمي شود. 
حجت الاسلام والمسلمين محسني اژه اي در 
پاسخ به سؤالي درباره مطالبي كه اخيراً درباره 
جرم در ي اصفهاني مطرح مي شود، گفت: بنده 
نقل قول ها را درست نمي دانم؛ اگر منظور اين 
است كه موضوع جاسوسي مربوط به اين فرد 
نيست، حتماً غلط است و اگر منظور اين است 
كه فردي كه اتهام جاسوسي به او وارد است، 
وزارت اطلاعات بايد بگويد او جاسوس است يا 

نيست، اين هم غلط است. 
وي ادامه داد: وزارت اطلاعات مي تواند بگويد 
بر اس��اس اس��ناد و مدارك ما فلاني متهم به 
جاسوسي است يا نيست، اما نمي تواند بگويد 
كه از نظر ما اين فرد جاس��وس اس��ت، چون 
زماني مي توان به فرد گفت جاسوس كه اين 

اتهام و جرم ثابت شده باشد. 
سخنگوي دس��تگاه قضا ادامه داد: اين فرد را 
دادگاه محك��وم و دادگاه تجديد نظر حكم را 
تأييد كرده است و با حضور وكيل هم به پرونده 
رسيدگي شده است. بنابر اين اين فرد از نظر 
دادگاه جرمش ثابت شده و حكم قطعي است و 
مرجع اصلي براي تشخيص مجرم بودنِ افراد، 
قوه قضائيه است.  حجت الاسلام والمسلمين 
محس��ني اژه اي بي��ان كرد: احكام��ي كه در 
خصوص اي��ن اتهام صادر مي ش��ود بين پنج 
تا 10 س��ال اس��ت. قاضي مي تواند بر اساس 
تش��خيص خود و نوع و ش��رايطي ك��ه فرد 
مرتكب جرم شده اس��ت و اظهارات او، حكم 
حداقل، حد وس��ط و يا حداكثر را بدهد.  وي 
گفت: اين فرد تقاضاي اعاده دادرس��ي كرده 
اس��ت؛ البته الان حكم قطعي و از نظر دادگاه 
به  عنوان جاسوس شناخته ش��ده است و اگر 
اعاده دادرسي پذيرفته شود، بايد ببينيم چه 

مراحلي را طي مي كند. 

معاون اول قوه قضائيه در پاس��خ به س��ؤالي 
مبني بر اينكه آيا درخواس��ت اعاده دادرسي 
مرتضوي تأييد شده است، گفت: هر كسي كه 
درخواست اعاده دادرسي كند، ثبت مي شود، 
اما ثبت شدن درخواست به معناي اين نيست 

كه پذيرفته شده است و بايد بررسي شود. 
حجت الاسلام والمسلمين محس��ني اژه اي 
ادامه داد: اعاده دادرسي و موارد پذيرفتن آن 
در قانون احصا شده است و اگر اين درخواست 
بر اس��اس بندهاي مصرّح در قانون بود، اعاده 
دادرسي پذيرفته مي شود. اين فرد هم اعاده 
دادرس��ي را درخواس��ت كرده، ام��ا اينكه به 
كجا مي رس��د، بايد ببينيم نظ��ر ديوان عالي 

كشور چيست. 
وي در پاسخ به س��ؤالي درباره مطالب مطرح 
شده از سوي دادستان كل كشور در خصوص 
استعفاي شهردار س��ابق و اينكه برخي افراد 
بيان اي��ن مطالب را دخالت در امور ش��وراها 
دانس��ته اند، آيا از باب حقوق عام��ه اين كار 
دخالت در امور ش��هري محس��وب مي شود، 
تصريح كرد: بخش��ي از مطالب در اين مورد 
درست منعكس نش��ده اس��ت. بنده نقل به 
مضمون عرض مي كنم: آقاي منتظري گفتند 
شهردار خودش اعلام كرده كه نمي توانم؛ خب 
اگر اين استعفا پذيرفته نشود و شهردار بعدي 
نيز منصوب نشود و مشكلات شهر زمين بماند 
و مسائلي به بار آيد، آيا مدعي العموم نمي تواند 
وارد ش��ود؟ اگر به اين جهت باش��د، دخالت 
نيس��ت و بيان واقعيت اس��ت. در اينجا بيان 
شده اگر شهردار تعيين نشد و شهر با مشكل 
رو به رو شد، دادستان به عنوان مدعي العموم 
وارد مي شود كه در اين صورت اين كار دخالت 
نيست.  حجت الاسلام والمسلمين محسني 
اژه اي همچنين در پاس��خ به سؤالي مبني بر 
اينكه پرونده اخلالگران ارزي به كجا رس��يد 
و چرا با وجود دس��تگيري اين اف��راد بازار ارز 
همچنان متلاطم است، گفت: در نشست هاي 
قبلي عرض كردم مسئله با بگير و ببند و صرفاً با 
اقدامات قضايي و انتظامي حل نمي شود و اين 
تنها يك بخش قضيه است و مجموعه مسائلي 
وج��ود دارد كه دول��ت و بانك مرك��زي بايد 

فعاليت هايي را در اين زمينه انجام بدهند. 
وي ادام��ه داد: البته اقدام��ات قوه قضائيه در 
مس��ئله ارز بي تأثير نبوده، اما ميزان تأثير آن 
در سطح خودش است و مس��لماً با صِرف كار 

قضايي مسئله ارز حل نخواهد شد. 
معاون اول قوه قضائيه همچنين راجع به بقايي 
گفت: اين فرد در حال تحمل كيفر در زندان 
اس��ت و اين فرد و هر زنداني ديگري هر وقت 
نياز به اقدامات درماني داشته باشند، اگر اين 
امكان در داخل زن��دان فراهم باش��د، انجام 
مي شود و چنانچه نياز به مراجعه به خارج از 
زندان باش��د نيز پيگيري صورت مي گيرد.  از 
آخرين وضعيت وي اطلاع ندارم، اما اگر نياز 
به اقداماتي داشته باشد كه پزشك او را ببيند، 

اين كار صورت خواهد گرفت.

   سخنگوي وزارت بهداشت درخصوص مهم ترين عوامل پرداختي از جيب مردم در كشور گفت: 
هزينه هاي سرپايي، دندانپزشكي، اعمال زيبايي و همچنين ساير جراحي هايي كه در اين زمينه 

انجام مي شود از جمله اين موارد به شمار مي رود. 
   رئيس شوراي شهر تهران از لغو برگزاري نمايشگاه خودرو در تهران خبر داد. 

   عضو كميسيون بهداشت و درمان مجلس بي توجهي به احداث بيمارستان ها بر مبناي اصول 
فني را عامل افزايش خطاي پزشكي در قالب افزايش عفونت هاي بيمارستاني دانست. 

   ستاد مردمي نجات آش��وراده و حمايت از مناطق حفاظتي با انتشار بيانيه اي از آمار 90 
درصدي قتل عام پرندگان مهاجر در سطح تالاب هاي كشور كه نسل گونه هايي از اين پرندگان 
را تا حد انقراض پيش برده است، اظهار تأسف كرد و نسل كش��ي پرندگان را در فريدونكنار 

شاهدي بر اين ادعا دانسته است. 
     معاون وزير بهداشت با اشاره به اينكه از طريق ژن تراپي در سال هاي آينده 300 ميليون نفر 
كه دچار بيماري هاي ژنتيكي مختلفي هستند درمان مي شوند،  گفت: تلاش هايي در ايران جهت 
دستيابي به اين موضوع در حال انجام اس��ت كه اميدي براي افراد دچار ناتواني ژنتيكي به شمار 

مي رود. 
   مديركل كميته امداد استان تهران از واگذاري 39۶ واحد مسكوني به مددجويان استان 

تهران در سال گذشته خبر داد. 

حجت الاسلام والمسلمين اژه اي:  
 دری جاسوس بود 

و تشخيص آن با وزارت اطلاعات نيست 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 
توييت حديث نريمان�ي: در زمانه اي كه دخت��ران خيابان انقلاب 
روسري بر چوب مي زنن  و حيا و عفتشو ن را به حراج مي گذارن، هستن 
دختراني كه با حف��ظ حجاب اس��لامي زمينه افتخار اي��ران و ايراني 

ميشن.  
 

 مسعود ده نمكي با انتشار اين عكس در اينستاگرامش نوشت: اسم اين 
نامه را مي شود گذاشت اخلاص در خانواده،  وقتي همسر شهيد حججي 
از مسئولان مي خواهد ديگر شهداي حرم را بيشتر ياد كنند. اين نامه 
در نجف آباد و در كنگره بزرگداشت ش��هداي حرم حين سخنراني به 

دستم رسيد. 
 

يك سيرفروش اروميه اي در اقدامي جالب با پلاكارد »به كوري چشم 
ترامپ سير ارزان شد!« به خروج امريكا از برجام واكنش نشان داد. 

توييت حس��ام الدين برومند: اين مديريت ش��هري، يه طرح ترافيك 
خبرنگاران را نمي تونه تعيين تكليف كنه، حالا فكركنيد اگر قرار بود 
بزرگراه امام علي )ع( را كه فقط 12 هزار خانه و در مس��ير قرار داشت، 
پيش مي بردند الان ش��اه عبد العظيم تا تجريش اندازه يه سفر استاني 

طول مي كشيد. 

نيره ساري

زهرا چيذري 
   گزارش   یک

اكبر محمودي
   گزارش   2

سبقت تولد پسران از دختران
سخنگوي سازمان ثبت احوال كشور آخرين آمار از ميزان ولادت، 
فوت، ازدواج و طلاق ايراني�ان را در س�ال 9۶ اينگونه اعلام كرد: 
يك ميليون و 487 هزار و 908 نفر متولد شده اند كه در اين ميان 
7۶۶ هزار و 139 نفر پسر و 721 هزار و 7۶9 مورد دختر بوده است. 
سيف الله ابوترابي با اشاره به اينكه به ازاي تولد هر 100 دختر 101/۶ 
پسر متولد شده است، گفت: 77 درصد ولادت ها در شهرها و 23درصد 

ولادت ها در روستاها ثبت شده است. 
سخنگوي سازمان ثبت احوال كشور گفت: 18/8درصد ميزان عمومي 
ولادت به ازاي هر هزار نفر در كشور اس��ت.  ابوترابي همچنين گفت: 
علت اول مرگ و مير در ايرانيان بيماري قلبي و عروقي با 39/1 درصد، 
بيماري دستگاه تنفسي با 9/3 درصد و سرطان ها و تومورها 10/۵ درصد 
گزارش شده است.  سخنگوي سازمان ثبت احوال كشور در مورد آمار 
ازدواج و طلاق هم گفت: اين آمار به دست آمده در سال گذشته تا 1۵ 
ارديبهشت 97 است، به اين ترتيب آمار ازدواج ۶0۵ هزار و 404 مورد و 
طلاق 17۶ هزار و 924 مورد ثبت شده است.  وي افزود: ميانگين سن 
مردان در اولين ازدواج 27/3 سال و در زنان 22/8 سال است. ميانگين 
سن مردان در طلاق هاي ثبت شده 3۶/۵ سال و براي زنان 31/۶ سال 

بوده است. 

نياز تهران به ۹۷۰ مدرسه جديد
اس�تاندار تهران گفت: با توج�ه به افزايش جمعي�ت در تهران در 
س�ه س�ال آينده اين اس�تان نيازمند 970 مدرس�ه جديد است. 
محمد مقيمي در جلسه مشترك شوراي برنامه ريزي و توسعه استان 
و كميته برنامه ريزي شهرس��تان تهران در خصوص آموزش و پرورش 
استان گفت: مدرسه اي در تهران وجود دارد كه نمازخانه  و آزمايشگاه را 
به كلاس درس تبديل كرده است. ما بايد براي آموزش و پرورش قدم هاي 
بزرگي برداريم، زيرا پايه و اساس پيشرفت كشور همين مسئله است. 

وي در اين خصوص به كش��ور كره اش��اره كرد و گفت: اكنون كه اين 
كش��ور توليدكننده بزرگ اقتصادي ش��ده اس��ت، زيرس��اخت هاي 
آموزش و پرورش خوبي را دارا است. ما اگر 10درصد هزينه هاي اداري 
استان را كم كنيم و از آن براي ساخت مدرسه استفاده كنيم، بسياري 
از مشكلات اعتباري اين حوزه كم خواهد ش��د.  استاندار تهران اظهار 
داش��ت: همه مديران بايد در س��اخت مدارس جديد ما را ياري كنند. 
س��طح مدارس تهران اكنون مناسب نيس��ت و بايد به سطح مدارس 
كرمان و ايلام برسد.  وي تصريح كرد: دولت نمي تواند سرمايه آنچناني 
در بخش آموزش و پرورش قرار دهد، بنابراين ما بايد خود به فكر باشيم و 
بهتر است در تهران نيز دانش آموزان در كلاس هاي 24 نفره بنشينند. 
اگر مدارس غيرانتفاعي تهران وجود نداشت، امروز كلاس هاي استان 
تهران ۵0 نفره بود و البته اين بدين معني نيست كه مدارس غيرانتفاعي 
كيفيت بالايي دارند.  مقيمي افزود: بهتر است محيط هاي آموزشي در 
محل هاي ارزان تر ساخته شوند تا فضاي بيشتري در اختيار باشد. تعداد 
دانش آموزان تهران تا سه سال آينده به اندازه كل دانش آموزان سمنان 
افزوده مي شود و به تعداد مدارس آن استان به ظرفيت نياز است. تهران 
به 970 مدرسه نياز دارد.  استاندار تهران اظهار داشت: بايد كميته اي 
با مسئوليت معاونت اجتماعي وزارت آموزش و پرورش تعيين كنيم و 
معاون هاي عمراني، راه و شهرسازي، يك نفر نماينده مجلس و نماينده 
سازمان برنامه و ش��هرداري تهران در آن حضور يابند. ما 30 نماينده 
مجلس در تهران داريم و اگر هر نماينده س��ه مدرسه را پيگيري كند، 
نيمي از مدارس تأمين خواهد شد و در شهرستان ها نيز بايد به همين 

شكل باشد. تهران بايد در اين خصوص به ميانگين كشوري برسد. 


